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INFORMARE 
privind activitatea desfa~urata de Presedintele 

Consiliului Judetean. 
intre cele doua sedinte ordinare, . 

in perioada supusa analizei, activitatea desfasurata 

In calitate de pre~edinte a! Consiliului Judetean s-a 

tnscris In prevederile Legii adrninistratiei publice locale 

nr.215/2001 cu rnodificarile si cornpletarile ulterioare, 

urrnand sa reprezint in cele mai bune conditii judetul in 

rela1iile cu celelalte autoritaf publice, cu persoanele 

fizice si juridice romans si strains, precum si in justitie. 

De asemenea, 0 preocupare constanta a avut in 

vedere respectarea prevederilor Constitutiei, punerea In 

aplicare a legilor ~I hotararilor ~I ordonantelor 

Guvernului, a hotararilor Consiliului Judetean, precum si 

a altor acte normative. 
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Austeritatea si concentrarea excesiva a 

Bugetului de Stat calamiteaza Programul Judetean 

In Adunarea Generala a Uniunii Nationale a. 
Consiliilor Judetene din Romania care a avut loc la. 
Sinaia In ziua de 13 februarie a.c. s-a tras un senos 

sernnal de alarms cu privire la discrepanta flaqranta 

dintre prevederile bugetului de stat pe anul 2009 ~I 

nevoile reale, stringente ale administratiei locale. 

Fata de aceasta situatie, presedintii consiliilor 

judetene au adoptat un Document de Pozitie prin care 

si-au exprimat nemultumirea si protestul tata de 

prevederile Bugetului , Indeosebi la capitolele care 

privesc fondurile ce vor fi alocate adrninistratiei teritoriale 

pe parcursul acestui an. 

Diminuarea cu 2 miliarde euro a bugetului destinat 

autoritatilor publice locale In acest an va genera un 

adevarat colaps financiar, In special prin neasigurarea 

surselor destinate absorbtiei de fonduri structurale, 

respectiv pentru preqatirea ~i implementarea proiectelor 
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din toate domeniile de interventie-infrastructura, mediu,, 

asistenta sociala, turism etc .., 

Neasigurarea fondurilor la nivelul necesarului 

calculat pentru anul 2009, va priva beneficiarii de servicii 

publice de calitate si va condarnna cornunitatile locale la 

subdezvoltare. 

Tn cadrul Forumului UNCJR, am atras atentia ca, 

descentralizarea administrativa fara cea financiara va 

determina, In fapt, 0 centralizare la nivel ministerial a 

cornpetentelor asa zise descentralizate, tocmai pentru 

ca lipsa resurselor financiare blocheaza nu nurnai 

initiativele locale, ci si programele de dezvoltare In profil 

teritorial.Aceste observatii entice, Ie-am tnsotit cu cateva 

propuneri privind majora rea sumelor defalcate din taxa 

pe valoare adauqata, precum ~i alocarea acestor sume 

prin hotarare a Consiliului Judetean.De asemenea, am 

insistat pe suplimentarea veniturilor autoritatitor locale 

prin modificarea cotelor din I.V.G. ~i majorarea acestora 

pentru bugetele locale, precum si pentru eliminarea 

scutirilor alocate aqentilor economici din sectoarele 

energie, gaze etc. ~i reintegrarea In bugetele locale a 

taxelor judiciare de timbru. 
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Pentru sustinerea acestor necesitati, printr-o 

scrisoare, m-am adresat parlamentarilor din colegiile 

uninominale de pe raza judetului nostru cu ruqarnintea 

ca, la dezbaterea in forul legislativ a bugetului de stat pe 

anul 2009, sa conditioneze votul lor de cuprinderea In 

Buget a amendamentelor sus-amintite.Concret, i-am 

rugat sa sustina majorarea fondurilor alocate [udetului 

nostru prin sumele defalcate din TVA pentru finantarea 

drumurilor judetene si comunale, precum si prin sumele 

defalcate din TVA pentru echilibrarea bugetelor locale. 

Ca sa fiu ~i mai bine tnteles, nu am cerut fonduri 

suplimentare, ci transferul din bugetul de stat, auster 

cum este In conditiile actualei cnze, in bugetul 

Consiliului Judetean a sumelor cuvenite pe baza 

programului nostru aprobat, In conformitate cu 

prevederile Cartei Europene a Autonomiei Locale care 

nu admite concentarea fondurilor In bugetele 

ministerelor pentru obiectivele exclusive ale autoritatilor 

locale. 
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~entru unitatile economice ale ;udetului 

1.g.C OLTCHIM g.A. Rm.Vaicea 

Pe parcursul lunii februarie a.c. am continuat seria 

demersurilor pentru deblocarea activitatllor productive a 

S.C. OLTCHIM S.A. Rm. Valcea, iar actiunile tind sa se 

finalizeze cu rezultatele scontate. 

La data de 04 februarie a.c. situatia de la OLTCH 1M 

a fost analizata In plenul Senatului si s-a hotarat sa fie 

respinsa Ordonanta de Urqenta a Guvernului 

nr.116/2008, cu privire la abrogarea legii prin care AVAS 

a fost obligat sa renunte la contestarea hotararilor de 

anulare a conversiei creantelor detinute la Societatea. . 
valceana.Hotararea adoptata confirrna sustinerile 

noastre repetate si insistente din toamna anului trecut si 

pana ln prezent In sensul mentinerii prevederilor OUG 

nr.45/2006 care dadea 0 solutie concreta ln ceea ce 

priveste recuperarea creantelor AVAS fata de S.C. 

OLTCHIM S.A. Rm. Valcea. 

De asemenea, membrii comisiei senatoriale au 

rnenfionat Tn raport necesitatea notificarii Comisiei 
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Europene pentru acordarea unui ajutor de stat In 

vederea restructurarii care sa alba In cornponenta 0 

serie de masuri de redresare a OLTCHIM. 

Informez ca la ultima serie de deplasari efectuata 

impreuna cu directorul general al Societatii. 

dr.ing.Constantin Roibu, am primit asiqurari din partea 

ministrului econorruei ~I presedinteiui AVAS ca 

problemele de la OLTCHIM vor fi tratate cu prioritate ~i 

rezolvate favorabil. 

Demersurile noastre vor f sustinute In continuare, 

deoarece prioritatea pe acest an este sa se atraqa 

resursele financiare necesare pentru tnvestitiile absolut 

vitale tn securizarea materiilor prime care sa perrnita 

asigurarea unor preturi competitive a produselor chimice 

pe plan international. 

2.Exploatarea Miniera Berbe!?ti 

La lnceputul acestui an, Conducerea Societatii 

Nationale a Lignitului Oltenia a luat decizia sa inchida 

Cariera Berbesti Vest din cauza lipsei de curnparatori a 

carbunelui. Prin Tnchiderea pe 0 perioada estimative de 3 
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luni, urma sa fie disponibilizaf toti cei 129 de mineri, 

maistri si ingineri care lucreaza In Cariera. 

Pentru prevenirea unei astfel de situatii critice, rn

am implicat In qasirea unor solutii, mai ales In ceea ce 

priveste asigurarea desfacerii lignitului extras. Profitand 

de prezenta directorului CET Bacau la adunarea 

qenerala de bilant a Asociatiei COGEN, desfasurata In 

statiunea Calirnanesti, i-am solicitat, iar acesta a 

acceptat sa continue preluarea prin contract a unei 

cantitati lunare de 45.000 tone carbune.In fata acestei 

decizii pe care am depus-o, Impreuna cu directorul 

general al CET Govora, ing. Mihai Balan, cu ocazia 

deplasarii la Tg.Jiu, noul director al SNLO Gorj a 

renuntat la hotararea luata anterior de a Inchide 

activitatea productive din Carrera Berbesti Vest si de a 

nu scoate In somal cei 129 de mineri. 

De asenlenea, am gasit solutii si pentru celelalte 

probleme puse In fata noastra de conducerea Socletatll 

Nationals a Lignitului precum: 

-asigurarea bazei materiale necesare activitatii de 

cariera, si a mijloacelor rutiere de transport a carbunelui; 
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-asigurarea continuitatii contractelor pentru furnizorii de 

materiale, servicii si lucrari:. 
-asigurarea lichiditatilor pentru achitarea catre furnizori a 

restantelor mai mari de 90 zlle etc. 

Informez ca, la ora catuala, activitatea In 

exploatarea de suprafata Berbesti Vest se desfasoara 

normal, iar livrarile de lignit catre CET Bacau se 

efectueaza conform graficelor si cantitatilor prevazute In 

contract. 

3.1nstitutul National de Cercetare-Dezvoltare pentru 

Tehnologii Criogenice ~i Izotopice 

Manifestarile de nemultumire ale sindicalistilor din. . 
cadrul Institutului de Criogenie si Separari Izotopice care 

au culminat cu protestul organizat In fata Prefecturii m

au determinat sa rna irnplic In qasirea unor solutii privind 

asigurarea fondurilor necesare pentru continuarea In 

acest an a activitatii de cercetare. 

Printr-un memonu adresat ministrului educatiei,. 
cercetarii Sl. inovarii, Ecaterina Andronescu, 51, 

parlamentarilor valceni, am exprimat ingrijorarea fata de 
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sumele alocate prin proiectul Legii bugetului de stat pe 

anul 2009 care sunt de peste 3 ori mai mici In 

cornparatie cu alocatiile de anul trecut.in acest scop, am 

prezentat principalele argumente care vor afecta 

programul de cercetare, cu irnplicatii economice, juridice 

si sociale deosebit de grave. 

in prezent, Institutul de Criogenie experimenteaza In 

cadrul unei instalatii pilot de interes national, pe un 

domeniu extrem de restrictiv legat de separarea 

deuteriului si trilului, care pune In pericol Insasi 

functionarea Centralei Nucleare de la Cernavoda, daca, 

cercetarile nu vor f duse pana la capat. 

De asemenea, am precizat ca Institutul de pe 

platforma industriala Rm. Valcea are In derulare 50 

proiecte de cercetare aplicativa din care 5 fac parte 

dintr-un set de proiecte europene In domeniul 

energiei.Prin reducerea alocatiilor necesare continuarii 

cercetarilor exista riscul ca specialistii din cadrul 

Institutului sa piece, Jar experimentele privind 

modernizarea tehnologiilor In dorneniul energeticii 

nucleare sa nu se mai finalizeze. 
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Atat din partea Parlamentului, cat si a Ministerului 

Educatiei, Cercetani si tnovarii am primit asiqurari ca se 

vor gasi solutii de finantare la nivelul necesarului pentru 

ca activitatea stiintifica de la I.N.C.D.T.C.1. Rm. Valcea. . 
sa nu alba de suferit. 

Continuarea programului de reabilitare a 

infrastructurii rutiere 

Intrucat starea tehnica actuala a retelei de drumuri 

si poduri judetene s-a deteriorat, iar fondurile necesare 

pentru executarea lucrarilor de lntretinere si reparatii 

sunt insuficiente, am cerut Directiei Economice sa. 
analizeze posibilitatea contractarii unui lrnprurnut bancar 

In functie de sumele alocate judetului Valcea prin Legea 

bugetului de stat si stabilirea gradului de indatorare care 

sa fie utilizat In scopul rnentionat. 

Contractarea unui credit bancar este irnperioasa 

deoarece In acest an ne sunt asigurate prin bugetul de 

stat fonduri In valoare de numai 13.953.000 lei, 

reprezentand doar 23% din necesarul pentru acoperirea 
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lucrarilor pe cei 1734,4 km cat mascara drurnurile 

judetene si comunale din Valcea. 

Pentru reducerea costurilor la lucrarile de 

infrastructure rutiera, am dispus sa se intocmeasca in 

regim de urqenta documentatia necesara pentru 

concesionarea unei suprafete de teren in zona Horezu 

pe care RAJDP sa deschida 0 cariera de piatra in 

vederea asiqurarii proprii de criblura pentru prepararea 

mixturilor asfaltice. 

Tot intre actiunile prioritare am integrat si repararea, 

in regim de urqenta, a drumului judetean 667 F Babeni

Cotosrnanu care a ajuns intr-o stare accentuata de 

degradare.Pentru inceperea tucrarilor, am inaintat 0 

adresa si am primit raspuns favorabil din partea 

Ministerului Agriculturii in sensul deschiderii unu: 

perimetru etalon pentru executarea unor drenaje de 

eliminare a excesului de umiditate in zona Slavite~ti care 

antreneaza alunecarile si compromit de foarte multi ani 

partea carosablla a drumului. 

In cazul altor factori de lnfluenta asupra 

infrastructurii rutiere, am solicitat RAJDP sa inventarieze 

drumurile pe care se efectueaza transporturi grele ~I 
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agabaritice.De asemenea, am dispus sa se organizeze 

echipe speciale pentru verificarea transporturilor grele 

neautorizate ~i sanctionarea unitatilor transportatoare 

care nu respects restrictiile de greutate maxima adrnisa. 

Alte actiuni 

• Pentru definitivarea pana la inceputul lunii mai 

a studiului de fezabilitate privind investitiile prioritare din 

domeniul apei si apei uzate, am organizat echipe care 

sa continue si sa accelereze activitatea de culegere a 

datelor, Impreuna cu reprezentantii firmei ILF DAHLEM 

din Austria.Pana la aceeasi data vor f obtinute toate. . 
avizele ~i acordurile prevazute in cerl:ificatul de 

urbanism. 

• Am solicitat Dtrectiei Programe si Relatii 

Externe ca, impreuna cu Directia Adrninistratie Locala sa 

urgenteze intocmirea proiectului contractului de asociere 

lntre Consiliut Judetean Valcea si Consiliile locale. , 

Voineasa si Vaideeni care vor colabora la realizarea 

partiilor de schi de la Vidra ~i Obarsia Lotrului. 
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• Tot In regim de urqenta, am cerut Directiei 

Administratie Locala sa elaboreze proiectele de hotarare 

ale Consiliului Judetean pe baza carora sa se analizeze: 

-aprobarea principalilor indicatori tehnico-economici ai 

obiectivului de investitii "Consoliare OJ 678 Gura Vaii

Muereasca-Manastirea Frasinei", la km 9+800; 

-obtinerea acordului privind trecerea cu titlu gratuit a 

imobilului Centru de exploatare a lucrarilor de 

imbunatatiri funciare si a terenului aferent din domeniul, , 

public al statului si administrarea Ministerului Agriculturii-

ANIF, ln domeniul public al judetului Valcea si 

administrarea Consiliului Judetean valcea, imobil care 

va intra In patrimoniul Memorialului Nicolae Balcescu. 

• Am dispus ca Directia Tehnica sa finalizeze 

actiunea de obtinere a avizelor si acordurilor inscrise Tn, , , 

certificatul de urbanism, ln scopul supunerii spre 

aprobare Consiliului Judetean a indicatorilor tehnico

economici pentru obiectivul de investitii "Centrals 

hidroelectrica de mica putere (0,8 MW) pe aductiunea de 

apa Cheia". 

• A fast dernarata actiunea de intocmire a 

docurnentatiei necesare pentru organizarea procedurii 
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de achizitie publica de lucrari in vederea realizarii 

obiectivului de investitii "Extindere prin supraetajare a 

Corpului C -sediul Consiliului Judetean Valcea" pentru 

care a fost obtinuta autorizatia de constructie., . , 

Informez ca intre cele doua sedinte ale Consiliului, , 

Judetean am acordat atentie maxima audientelor ~I 

scrisorilor primite din partea cetatenilor, precum ~I 

celorlalte probleme ~i actiuni din activitatea curenta. 
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